
 

Raport de activitate - Anul 2023 

Consiliul local al Municipiului Deva    

Consilier AUR -: Mane Marius 
 



- Am  

         În anul 2022 am îndeplinit funcția de consilier local, si am făcut parte 

din : Comisia pentru administrație publică locală, juridică, apărarea ordinii 

publice, respectarea drepturilor și libertăților cetățenilor, agricultură . 

Totodata am fost exclus in acest an din : Comisia de evaluare si 

selecționare a proiectelor in vederea atribuirii contractelor de finanțare 

nerambursabila din fonduri publice alocate pentru activități nonprofit de 

interes general, din bugetul local pe anul 2022 , în baza Legii nr. 350/2005 

, pentru ca majoritatea creata in Consiliul local din: PNL-PSD-UDMR sa 

poata lua nestingheriti hotarari in acest domeniu.     

În calitate de Consilier Local al Municipiului Deva: 

- Am votat favorabil pentru închirierea si acordarea de locuințe sociale 

cetățenilor cu probleme sociale deosebite, respectând prevederile legislația în 

vigoare. 

- Am participat la 25 de sedinte ale Consiliului local a municipiului Deva. 

- Am avut cel putin 79 de interventii legate de unele proiecte  sau subiecte 

aflate in dezbatere in sedintele Consiliului local a municipiului Deva, o parte 

din acestea ar fi :  

1. Functionarea Pietei agroalimentara din Deva fara Avizul ISU 

Hunedoara, unde a fost facute modificari neautorizate ale 

spatiilor comerciale care pot pune in pericol securitatea si 

siguranta persoanelor care intra in aceasta caladire. 

2.  La reorganizarea societatii de transport locala din Deva , am 

solicitat un proiect de management care sa cuprinda modul 

de redresare financiara a societatii , document care a lipsit la 

data la care sa votat reorganizarea acestei societati care avea 

pierderi financiare foarte mari.  

3. Am solicitat un raport de activitate a tuturor Directiilor 

subordonate Consiliului local Deva , deoarece rapoartele 

postate pe seit-ul Primariei Deva erau au insiruire de activitati 

, fara sa se faca o analiza comlpexa a indicatorilor de 

performanta a fiecarei Directii. 

4. In Consiliul de administratie ( neplatite) de la:  A.D.I. - Aqua 

Prest si A.D.I. – Deseuri ar fi necesar sa faca parte membri din 

Consilieri locali, nu angajati din administratia locala, care sa 

raspunda in fata alesilor locali nu a Primarului pentru 

hotararile care se iau in aceste Consilii de administratie. 



- Am  

5. Am solicitat revizuirea/refacerea utilitatilor de apa canal din 

Piata Unirii , in zonele in care este cazul, cu ocazia desfacerilor 

realizate in zona pentru lucrarile refacere si modernizare a 

acestei zone, mai ales zona in care se afla amplasat si WC-eul 

public care este nefuctional si acum la finele anului 2022. 

6. Am solicitat in numeroase randuri sistarea vanzarii terenurilor 

de sub garajele construite in municipiul Deva pe terenurile 

concesionate de la Primaria Deva, deoarece in viitor prin 

realizarea noului PUG acestea ar putea fi demolate , iar 

costurile privind demolarea acestora se vor marii cu valoarea 

terenurilor evaluate la data cand aceste garaje ar putea fi 

demolate.  

7. Am propus alaturi de colegul meu Barstan Tiberiu , un proiect 

de HCL care a fost si aprobat privind : ,, Sterilizarea cainilor cu 

stapan “ 

8. Am propus acelasi amendamant din anul 2021 care atunci a 

fost aprobat , privind transparenta acordarii sprijinului 

financiar unitatilor de cult pe baza OG 82/2001, dar de data 

aceasta a fost respins fara nici o motivatie din partea 

consilielilor de la PNL-PNL-UDMR care sa sutina aceasta 

respingere, mentionez ca amendamentul nu prevedea nici o 

masura care ar fi blocat acordarea acestui sprijin financiar.  

9. Am atras atentia asupra sumelor colosale alocate in bugetul 

local, pentru realizarea unor PZU-ri (valori de peste 

100.000euro) care vor reglementa unele zone din Deva , fara 

sa aiba la baza si interventia asupra retelelor de utilitati 

subdimensionate din mun. Deva si prevederile care vor fi 

cuprinse in PUG-ul aflat inca in elaborare.  

10. In Bugetul local nu au fost alocate sumele necesare pentru 

realizare sau modernizarea adaposturilor civile din mun. Deva 

si nici nu a fost elaborate un program de informare a 

cetatenilor despre locurile unde ar putea sa se adaposteasca 

in caz de atacuri aeriene , avand in vedere ca Romania este 

intr-o zona in care exista posibilitatea extinderii unui conflict 

militar . 

11. Am propus alaturi de colegul meu Barstan Tiberiu un 

amendament , care a fost aprobat , la Planul de ordine si 

siguranta publica a mun. Deva , privind modul de actiune a 

Politiei locale cu cei de la Protectia civila in caz de conflict 

militar. 
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12. Am solicitat implicarea celor din administratia locala care se 

ocupa de accesarea fondurilor nerambursabile, necesare 

pentru anveloparea blocurilor din mun. Deva, alaturi de toate 

Asociatiile de proprietari care doresc acest lucru deoarece 

unele Asociatii nu au fost informate despre modul in care pot 

accesa aceste fonduri. 

13. Am solicitat elaborarea documentatiei necesare pentru 

realizarea platormei de colectare a deseurilor rezultate din 

constructii , mobilier si deseuri mari , avand in vedere ca se 

taraganeaza aceasta investitie atat de necesara pentru 

locuitorii din mun. Deva. 

14. Am facut numeroase observatii si solicitari de clarificare atat 

in comisiile de specialitate cat si in plenul sedintelor de 

Consiliu local privind modul de intocmire defectuasa a unor 

PUZ-uri , Proiecte tehnice, Evaluari de imobile,Prelungirea 

unor contracte , DALI-uri si SF-euri, care au fost retrase de pe 

ordinea de zi si/sau retrimise celor care le-au intocmit pentru 

a fi refacute, cum ar fi :    

                                        - Programul multianual de reparatii a 

strazilor din mun. Deva  

                                                                                     - SF si Documentatie th. - Prelungira 

str. Barndusei   

                                                                                     - Evaluarea unor terenuri de sub garaje 

si a Bazei sportive de pe str. Stadion, mult peste valoarea reala.  

                                                                                     - Contract prelungit cu SC Salubritatea 

SA ( Primaria Deva fiind in litigiu cu aceasta societate pentru  

                                                                                       recuperarea unor sume incasate 

necuvenit de acesta , de la bugetul local) 

                                                                                      - Contract prelungit ilegal HCL , pentru 

WC-eul public din Piata Unirii cu chiriasul, care nu a respectat clauzele  

                                                                                        Contractuale timp de 20 ani, contract 

care a fost pana la urma reziliat tot printr-un HCL,  constanad ca  

                                                                                        cele prezentate de mine au fost reale. 

                                                                                        

15.  Am solicitat ca Politia locala prin reprezentatii sai privind 

disciplina in constructii, sa ia masurile necesare pentru 

verificarea unor investitii care se deruleaza pe teritoriul 

administrative al mun. Deva , ca acestea sa respecte cerintele 
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legale privind Autorizatiile de construire si organizarile de 

santier, prin care sa se evite accesul persoanelor neautorizate 

in santier pentru a se evita producerea unor accidente 

nedorite. 

16.  Rezolvarea urgenta a accesului , pe perioada executiei 

lucrarilor de reabilitare din Piata Unirii, la parcarea situate in 

Piata Unirii nr. 10 pentru decongestionarea traficului din 

centrul Devei. 

17.  Am solicitat reducerea cheltuielilor pentru unele activitati 

culturale in valoare de - 960.00 lei/ 192.000 euro, de 

exemplu: Ziua recoltei  unde de fapt veneau sa cante 

interpreti de muzica populara (,,eveniment cultural” 250.000 

lei/ 50.000 euro), suma cu care ar fi putut a fi realizate unele 

investitii necesare pentru modernizarea orasului ca de 

exemplu : extinderi sau reparatii ale retelelor de alimentare 

cu apa si canalizare in zone ale orasului in care locuiesc 

cetateni care platesc taxe si impozite, dar nu beneficiaza de 

aceste facilitati necesare unui trai civilizat in sec. XXI.   

18.  Am solicitat ca Bugetul local sa fie prezentat din timp pentru 

aprobare (4-5 zile inainte de sedinta), nu cu o ora inainte de 

sedinta C.L. Deva , deoarece nu poate fi studiat pentru a 

putea face eventuale propuneri de modificare. Astfel se 

forteaza aprobarea acestuia pentru a impune investitiile 

propuse de cei care administreaza municipiul, fara ca cei din 

Consiliul local Deva sa poata face propuneri pentru alte 

investitii. 

19.  La votarea taxelor si impozitelor locale , nu am fost deacord 

cu marirea taxelor pentru oficierea casatoriilor si cu 

procentele mult prea mari pentru terenuri si immobile. 

20.  Stabilirea  

 

 

- Am votat favorabil toate investițiile din bugetul local al municipiului Deva, a 
celor finantate prin PNNR sau prin programele nationale , care au îndeplinit condițiile 
tehnice și legale pentru a fi aprobate. 

- Am avut intervenții si completari , privind modul de elaborarea a PUG — ului in 
mun. Deva si a continutului regulamentului local privind infrastructura aferenta zonelor 
de dezvoltare urbana din cadrul U.A.T. Deva. 
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-detalierea costurilor la apa potabila si cea pluviala , ca urmare a 

creșterii valorii facturilor pentru plata apei pluviale. 

-masuri ce trebuie luate pentru reducerea costurilor . 

- Am solicitat clarificarea modului de rezolvare si recuperare prejudiciilor 
existente, stabilite de curtea de conturi la nivelul UAT Deva, datorita riscului de 
prescriere a unora dintre acestea . 

- Am solicitat clarificarea cu privire la nepunerea in aplicare a unor HCL-euri 
adoptate in Consiliul local , privind stabilirea sensurilor unice pe unele străzi din 
municipiul Deva. 

- Am adus în atenție modul in care se executa asfaltarea străzilor în mun. Deva , în 

multe locuri bordurile fiind gata distruse, încă de la montare, iar in unele zone straturile 

de asfalt nu respecta grosimea si granulatia stabilita de normativele in vigoare . 

- Am sesizat Prefectura si Curtea de Conturi ajudetului Hunedoara, privind 

adoptarea unor HCL-uri, despre care am considerat că nu îndeplineau condițiile legale 

spre a fi adoptate. 

solicitat verificarea documentelor care au sta la baza plății pentru dezăpezire în 

mun. Deva, in lunile ianuarie si februarie 2021, deoarece valoarea facturilor la UAT 
Deva in comparatie cu cele de la UAT Hunedoara, erau de aproape 9-10 ori mai mari, 
fara ca diferentele de suprafata si precipitatii sa difere atat de mult, ca sa justifice aceste 

diferente atat mari , ale facturilor . 

 Am solicitat întocmirea unei Strategii de dezvoltare pe termen mediu si lung in mun. 

Deva pentru perioada 2022-2027 pentru dezvoltarea orasului, in corelare cu PUG-ul 

care este in elaborare. 

- Am solicitat întocmirea unui Studiu de trafic, pe baza căruia sa se poată întocmi 

un proiect, care să asigure fluidizarea traficul din mun. Deva . 

- Am sesizat Garda de Mediu si Garda Forestieră cu privire la toaletările și tăierile 

„dubioase” , făcute de către cei ce administrează si exploatează fondul forestier al mun. 

Deva. 

Cu privire la aceste solicitari , raspunsurile administratiei locale au fost evazive , fara ca 
sa se stabileasca vreo raspundere in sarcina vreunui compartiment sau persoane din 
administratia locala, sau sa se ia vreo masura concreta, care sa duca la remedierea 
neregulilor prezentate. 

În relația cu cetățenii Municipiului Deva, în calitate de Consilier Local AUR:  
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- Am participat la 3 întâlniri organizate de părinții copiilor afectați de lucrările 

demarate la Școala Gimnazială ' 'Andrei Șaguna". 

- Am avut 352 de întâlniri atât individuale cât și în grupuri cu cetățenii din zonele 

Sântuhalm, Archia, Cristur și Deva, pentnł a constata pe baza sesizarilor facute de 

acestia, deficiențele din lucrările executate, discuții generale, propuneri și inclusiv 

pentru discuții aplicate asupra unor proiecte propuse pe ordinea de zi a Ședințelor de 

Consiliu Local. 

- Am venit în sprijinul cetățenilor nemultumiți de problema agentului termic și a 

apei calde, problemă ce a rezultat din închiderea Termocentralei Mintia, prin 

organizarea unor discutii cu asociatiile de locatari din mun. Deva , unde am propus 

alternative rapide de furnizare a agentului termic si a apei calde , in baza unor discutii si 

consultări avute cu persoane de specialitate in domeniu și cu parlamentarii AUR. 

- Am organizat mai multe întâlniri cu membrii și conducerile Asociațiilor pentru 
protecția animalelor având drept scop găsirea de soluții reale, la problemele cu care se 

confruntă atât orașul cât și asociațiile pentru protecția animalelor. 

- Am desfășurat campania umanitară ' 'Ghiozdanul de AUR” prin care 100 de copii 
cu posibilități financiare reduse au beneficiat de un ghiozdan complet echipat cu 

rechizite școlare și caiete pentru a le asigura copiilor cele necesare pentru noul an 
școlar. organizat 7 conferințe de presă, având ca tema prezentarea unor lucrări de 
investitii din bugetul local sau din fonduri nerambursabile ,executate necorespunzator, 

care au dus la nemulțumirile sesizate de cetățeni. 

- Din indemnizația aferentă funcției de Consilier Local pe anul 2021 , a facut 

donatii în scop caritabil. 

- Am distribuit , alturi de membrii partidului AUR si voluntari din judetul 

Hunedoara, peste 30.000 de măști și dezinfectanți în scopul oferirii de sprijin 

persoanelor vulnerabile la infectarea cu virusul Sars-CoV-2. 

- Am inițiat și finalizat cu succes, alturi de membrii partidului AUR din judetul 

Hunedoara, 7 strângeri de fonduri prin care familiile nevoiașe au fost sprijinite cu 

alimente, haine sau reabilitări de locuințe. 

17.03.2023 

Consilier local — Mane Marius 


